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  Ta zpráva šokovala nejen celej muzikantskej svět. 29.9. 2011 zahynul při tragický autohavárii
na cestě ze svý chalupy u Dlouhý Stropnice Pavel Anděl Pokorný. Jedna osudová vteřina,
náklaďák se dřevem a báječnej  a skromnej kamarád tu najednou nebyl…
 Kamarád, s kterým jsme se často potkávali na jeho  milovaný Stropnici, kam už od mládí
jezdíval trempovat. Ano, od mládí, protože mezi trampy ho ještě jako kluka zatáhnul jeho starší
brácha Ivan Dědek Pokorný. A od počátečního oťukávání pak byl už jenom krůček k založení
dnes už slavné osady Hvězda jihu, jejíž vznik vlastně spískali Tonda Talisman Beneš a taky
legendární Pade, pozdější osadníci Zlatého klíče.

 8.5. 1963 byli u jejího založení už řečený (a první šerif) Talisman a taky Dan, Chechtanec,
Felix, Ferry, Harry, Kvak, Lux, Koleno, Rosťa (pozdější slavná Blanice), Véna a taky Žalman a
pochopitelně Anděl. Osada záhy získala vynikající jméno a to snad i díky muzice, kterou
provozovala. Hudba provázela
Anděla snad celým životem. Do vínku mu jí vložily sudičky už do kolébky a tahle můza mu pak
určila jeho cestu. Anděl – kterýmu tak říkali snad pro tu jeho zprvu blonďatou hřívu a modrý oči
– byl křehká duše s velkým muzikantským talentem, kterej se nepotřeboval prosazovat, protože
měl přirozenou autoritu. Snad to bylo i z jeho popudu, že v r. 1968 vznikli na osadě i legendární
Minesengři, u jejichž zrodu stáli (kromně jeho a Žalmana) taky Ivan a Eva Zichovi a Honza
Borkovec. Tahle sestava se zlatým písmem zapsala do pomyslný Dvorany slávy jihočeskýho
folku a folkloru, i když se pochopitelně během let kádrově obměňovala. Jejími řadami tak prošli
třeba i Jana Vejvarová, Jirka Smrž, Monika Klimentová, Lenka Halamová, ale i Pavlína Jíšová a
záhadně zmizelá (dodnes není tento případ objasněn) Pavlína Braunová. Žalman s Andělem
však stále zůstávali a byly to pro ně nádherný roky. Od původního folku, kdy hráli převzatý věci
od Kristoffersona, tria Peter – Paul – Mary, ale i od Boba Dylana, přešli ke spirituálům, aby
nakonec zakotvili u folkloru. Všichni jistě známe jejich významný adaptace lidovejch písní, na
nichž se Anděl spolupodílel svým aranžmá…
 Ale ani po rozpadu týhle legendární kapely Anděl svojí největší lásku – muziku – neopustil.
Nadále se věnoval aranži i skladbě, psal scénickou hudbu, nahrával desky a nechyběly ani
písničky se skoro geniálníma textama. Tvorba z poslední doby, až současnosti, jej nakonec
dovedla až k „tvrdšímu“ folkrocku. Spoustu času trávil u svýho bráchy v New Yorku ( kde
vystupoval i v divadle na Broadwayi a nahrál svou poslední desku Angels Blues), ale do Budějic
se vždycky rád vracel. Rozsah práce geniálního muzikanta a skvělýho interpreta byl obrovskej.
Psal i rockovej muzikál, při němž se nechal inspirovat dílem Hectora Berliotze a bohužel
rozpracovaná zůstane i jeho Andělská vánoční mše… Ani avizovaný vystoupení při minisérii
Žalmanovejch listopadovejch koncertů, na který pilně zkoušeli, už nebude…
 Nemůžu se zbavit pocitu lítosti, že se tyhle kamarádi nějak vytrácejí ze světa. Útěchou pro mě
není ani skutečnost, že se TAM někde nahoře vytváří nádhernej band, kterej jednou bude hrát
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nám všem. Ale na to je dost času.
 Pavla Anděla Pokornýho jsme na jeho poslední turné vyprovodili 5.10. 2011. Rozloučit se nás
tam s ním přišly desítky a neobešlo se to (jak jinak), bez Minesengrovskejch písniček. Ty mi
budou znít hlavou při každý vzpomínce na tohohle báječnýho člověka….
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